
روز ملي اراده، ايمان و تلاش
24 مهرماه روز ملي پارالمپيك كه از راه مي رسد، پيام هاي تبريك زيادي 
منتشر مي شود و مخاطب همه آنها ورزشكاران جانباز و توان يابي هستند 
كه با تلاش، اراده و ايم��ان خود پله هاي ترق��ي را پيموده اند. اميدواريم 
حداقل سالي يك بار هم كه شده مس��ئولان امر از خودشان بپرسند آيا 
به وظايف شان در قبال اين قش��ر عمل كرده اند. ورزشكاران سختكوش 
پارالمپيكي براي موفقيت در عرصه ورزش بس��يار بيشتر از المپيكي ها 
تلاش مي كنند و مشقت هاي زيادی را پش��ت  سر مي گذارند. همين كه 
با كمبودهاي سخت افزاري زياد در جامعه و ورزش قهرماني مي سازند و 
به  رغم اين كمبودها به مدال هاي خوشرنگ مي رسند، يعني اراده شان از 
ساير اقشار بيشتر است. اختصاص يك روز تحت عنوان روز ملي پارالمپيك 
اقدامي شايسته و ارزشمند است و انتظار مي رود به اين روز خاص بيشتر 
از اينها توجه شود. رفع تبعيض  و نگاه يكسان، حداقل انتظاري است كه 
پارالمپيكي ها براي تحقق آن لحظه شماري مي كنند. مدال هاي پرشمار 
ورزشكاران جانباز و توان ياب در پارالمپيك و بازي هاي پاراآسيايي همواره 
دل مردم را شاد كرده و پرچم كشور را در سراسر جهان به اهتزاز درآورده 
است. به پاس تقدير و ارج نهادن به اين قشر مي طلبد بيش از اينها در جهت 
رسيدگي به حال و روز جانبازان و توان يابان چه در عرصه ورزش قهرماني و 
چه در عرصه ورزش حرفه اي تلاش شود. در بعد همگاني به  رغم وعده هاي 
داده شده هنوز هم بسياري از توان يابان از ورزش دور هستند و اين دوري 
دلايل مختلف اجتماعي، فرهنگي و اقتصادي دارد. در بعد حرفه اي نيز 
ورزشكاران مدال آور كماكان براي گرفتن حق و حقوق خود مي جنگند. در 
پيش بودن بازي هاي پاراآسيايي هانگژو موقعيت خوبي است تا مسئولان 
توجه ويژه خود را به پارالمپيكي ها نشان دهند. پذيرفتن درخواست رئيس 
كميته  ملي پارالمپيك براي همسان س��ازي پاداش مدال هاي بازي هاي 
آسيايي و پاراآسيايي آن هم همزمان با روز ملي  پارالمپيك اتفاقي است 

كه مي تواند انگيزه ورزشكاران اعزامي به چين را دوچندان كند.
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شیوا  نوروزي

 فريدون حسن

جمع مسببان ويلموتس گيت جمع مي شود
وقتي مي گوييم مشكل س��رتاپاي فوتبال كش��ور را فراگرفته، يعني 
همين؛ يعني اينكه مهدي تاج خيلي راحت بعد از يك س��ال و اندي از 
بازگشتش به فدراسيون فوتبال آرام آرام تيم سابقش را جمع كند بدون 

اينكه كسي اعتراضي كند يا اينكه نهادي قلقلكش بگيرد. 
حيدر بهاروند باز هم رئيس س��ازمان ليگ فوتبال ايران شد، به همين 
راحتي مهدي تاج بريد و خودش هم دوخت. خ��ود او تصميم گرفت 
كه بهاروند را برگرداند و خودش هم حكمش را امضا كرد بدون اينكه 
مجبور باشد به كسي يا جايي توضيح دهد كه چگونه اين كار غيرقانوني 
را انجام داده است. در اين خصوص بايد اول متوجه باشيم كه تاكنون 
سابقه نداشته رئيس سازمان ليگ با حكم مستقيم رئيس فدراسيون 
منصوب ش��ود و اين انتصاب بايد توس��ط هيئت رئيسه سازمان ليگ 
صورت گيرد. هيئت رئيسه اي كه البته امروز اصلًا وجود خارجي ندارد، 
چراكه بيش از يك سال از حكم قبلي شان گذشته و براي انتخاب مجدد 
بايد منتظر برگزاري مجمع عمومي فدراسيون باشند، مجمعي كه آن 
هم برگزار نشده تا مهدي تاج با استناد به اساسنامه پرايراد اين مجمع، 

خود شخصاً تصميم بگيرد و بهاروند را به فوتبال برگرداند. 
دقت كرديد؛ همه چيز اين فوتبال غيرقانوني است و اوج اين بي قانوني ها 
در حيدر بهاروند جمع مي شود. شخصي كه وقتي به دليل پرونده هاي 
مفتوح در مراجع قضايي )از جمله پرونده ويلموتس گيت ( ردصلاحيت 
هم مي شود، رئيس مجمع انتخابات فدراسيون فوتبال باقي مي ماند! اين 
اتفاق در زمان انتخاب عزيزي خادم به عنوان رئيس فدراسيون فوتبال 
رخ داد، اما ماجرا زماني جالب تر شد كه حيدر بهاروند ردصلاحيت شده 
توسط عزيزخادم رئيس وقت فدراسيون فوتبال هم به عنوان نايب رئيس 
اول برگزيده شد و هم در سمت رئيس سازمان ليگ فوتبال ايران باقي 
ماند و تا زمان عزل عزيزخادم و سرپرستي ميرشاد ماجدي هم به كارش 
ادامه داد. بهاروند توس��ط ميرش��اد ماجدي بركنار شد، درست بعد از 
ثبت نام براي ش��ركت در انتخابات رياست فدراس��يون فوتبال. اينكه 
چگونه به رغم مشخص نشدن وضعيت قبلي خود در انتخابات ثبت نام 
كرد، خود جاي سؤال است، اما به هرحال ميرشاد ماجدي در اقدامي 
كه شايد خود بهاروند هم فكرش را نمی كرد او را بركنار كرد. برخي بر 
اين باور بودند كه علت اصلي بركناري بهاروند بيان اين جمله بوده كه 
»اس��امي نامزدها را ديدم و به نظر من در بين اين نامزدها مهدي تاج 
بهترين گزينه براي اداره فدراسيون فوتبال است. او مي تواند به خوبي 
فدراسيون را اداره كند و به ساحل آرامش برساند«، علتي كه حالا مهدي 
تاج با بازگرداندن او نشان مي دهد پر بيراه هم نبوده و رئيس فدراسيون 
فوتبال امروز با بازگرداندن يكي ديگر از رفقاي قديمي خود جواب اين 

جمله را داده است. 
تاج در خصوص علت بازگرداندن حيدر بهاروند به س��مت قبلي خود 
هيچ توضيحي نمي دهد، اما مشخص است كه اين انتصاب موانع قانوني 
زيادي دارد و جداي از اينها بازگرداندن يك امتحان پس داده به سازمان 
ليگ فوتبال چه ثمري مي تواند براي فوتبال كشور داشته باشد. البته 
نبايد فراموش كرد وقتي بهاروند، تاج را منج��ي فوتبال ايران قلمداد 

مي كند، حتماً تاج هم به او مانند ناجي ليگ فوتبال ايران می نگرد! 
مسببان ويلموتس گيت در حال جمع شدن دوباره در فدراسيون فوتبال 
هستند. بابت پرونده ويلموتس كه پاسخي ندادند و ميلياردها پول مردم 
را به باد دادند، حالا هم با تكه پاره كردن تعارف براي هم در حال بازگشت 

به فوتبال هستند.

در آستانه اعزام به بازي هاي پاراآسيايي، ملي پوشان 
وزنه برداري جانبازان و توان ياب�ان با خانواده معزز 
ش�هيد محمد رضايي ديدار كردند. هرچند مراسم 
بدرقه كاروان »فرزندان ايران« پنج ش�نبه گذشته 
انجام ش�د، ام�ا ملي پوش�ان وزنه ب�رداري كاروان 
پاراآس�يايي ايران با حضور در خانه ش�هيد محمد 
رضايي از شهداي دوران دفاع مقدس با مادر بزرگوار 
اين شهيد ديدار كردند تا با بدرقه اين مادر پهلوان 
و قهرمان پرور كش�ور راهي بازي هاي پاراآسيايي 

هانگژو شوند و براي ايران افتخار آفريني كنند.

اشرف  رامین 

افشاگري عطايي و انتظار از داورزني براي شفاف سازي

تاوان مبارزه با فساد را مي دهم
واليبال ايران بحراني ترين روزهاي خود را پشت  سر مي گذارد. نتايج ضعيف 
تيم ملي بزرگسالان در ليگ ملت ها و همچنين مسابقات انتخابي المپيك 
كار را به جايي رساند كه بهروز عطايي استعفا داد و رفت. اما همه مي دانستند 
اختلافات داخلي و مشكلات غيرفني است كه اجازه نداد سرمربي ايراني 
در رأس تيم ملي باقي بماند. حواش��ي تيم ملي واليبال آنقدر زياد است كه 
هر كسي مي تواند روايتي از آن را بيان كند. برخلاف آنچه ادعا مي شد، حالا 
هم سرمربي مستعفي و هم بازيكنان از نبود اتحاد، يكدلي و بروز اختلافات 

شديد در تيم حرف مي زنند. 
      

اخبار ضدونقيض از مدت ها قبل به گوش مي رسيد؛ اينكه در تيم مشكلاتي 
وجود دارد و برخي بازيكنان سر ناس��ازگاري با كادرفني ايراني داشتند. 
اگرچه اين مسائل مرتباً تكذيب مي شدند، اما كنار گذاشته شدن برخي 
بازيكنان از تيم ثابت كرد مشكلات عميق تر از آن چيزي است كه فدراسيون 
توان انكار آن را داشته باش��د. نتايج ضعيف در ليگ ملت ها و بالا گرفتن 
انتقادها موجب شد شكاف عميق بازيكنان شناخته شده با عطايي بيش از 
پيش عيان شود. ميلاد عبادي پور از جمله بازيكناني بود كه به دست بهروز 
عطايي از تيم ملي كنار گذاشته شد. او اخيراً در يك مصاحبه  از سرمربي 
مس��تعفي انتقاد كرده اس��ت. همچنين يكي از خبرگزاري ها مدعي شد 
بازيكن مشهور تيم ملي در اردوها دخانيات مصرف و شرط بندي مي كرده 
و با رفتارش كل تيم را تحت  تأثير قرار داده بود. مطرح شدن اين صحبت ها 

باعث شد عطايي سكوتش را بشكند و او نيز دست به افشاگري بزند. 
سرمربي مستعفي تيم ملي در گفت وگويي راديويي به دلايل استعفايش 
اشاره كرد: »از قبل هدف گذاري داشتيم و براي رسيدن به آن بسيار تلاش 
كرديم، اما محقق نشد و از اين بابت حس خوبي ندارم. بايد بگويم بيش از 
همه اين موارد جرياني وجود دارد كه در مورد اين موضوع به راه افتاده كه 
جاي بحث مفصل دارد. برخي رسانه ها به صورت خاص و موزيانه هدايت 
شده اند. يك رسانه با هزينه فدراسيون واليبال، تيم ملي را در ليگ ملت ها 
همراهي كرد، اما پس از آن ش��روع به تخريب من كرد. حتي شنيده ام از 
سوی فدراسيون اعلام شده كه عطايي را بزنيد و داورزني را نزنيد! اين موارد 
خط دهي شده است. مجري تلويزيون در برنامه زنده به رئيس فدراسيون 
التماس مي كند كه مربي خارجي بياورد؛ آيا اي��ن اتفاق در فوتبال هم رخ 
مي دهد؟ وقتي بازيكن مي بيند هر اتفاقي می افتد، مربي تخريب مي شود و 

اتفاق ديگري رخ نمي دهد، ديگر چيزي برايش مهم نيست.«
عطايي همچنين ميلاد عبادي پور را به دروغگويي متهم كرد: »عبادي پور 
خيلي صحب��ت از حرفه اي گري می كند. آيا ش��ما حرفه اي هس��تيد كه 
در كوران مس��ابقات عليه كادر فني مصاحبه كرديد؟ ش��ما بي جا كرديد 
كه صحبت كرديد! بخش��ي از صحبت هاي عبادي پ��ور دروغ بود. صداي 
ضبط ش��ده ميلاد را دارم كه بعد از هفته اول ليگ ملت ها توضيح داد كه 
به مسابقات نمي رسد. منت بازيكني را نمي كش��يدم و معتقدم بازيكنان 
بايد براي تيم ملي س��ر بگذارند. برخي  مي گويند كه بايد از فلان بازيكن 
خواهش مي كردم. من هيچ وقت چنين كاري نمي كنم. بازيكنان س��رباز 
هستند و نبايد به سرباز التماس كرد. توهمات عبادي پور بالا رفته است و 
نمي تواند خودش را كنترل كند. او در فينال مسابقات قهرماني آسيا مقابل 
ژاپن ۱۹ اسپك زد و هفت امتياز گرفت. توقع داشتم وقتي عبادي پور عليه 
افشاردوست مصاحبه كرد، كميته فني به من اجازه دعوت از اين بازيكن 
را ندهد. به نظرم فدراسيون گاهي براي رسيدن به اهدافش از خطوط قرمز 

خود هم عبور مي كند. آنها مي گويند تيم ببرد و موارد ديگر مهم نيست.«
عطايي از اتفاقات عجيب در امريكا می گويد و اينكه چوب زندگي سالمش 
را مي خورد: »اتفاقاتي در امريكا براي تيم ملي رخ داد كه اگر بگويم چهار 
ستون بدن همه مي لرزد. كس��ي حرفي نزد، چون رس��انه ها در اختيار 
روابط عمومي فدراس��يون بودند. از اينكه هدفمان محقق نشد ناراحت 
شديم. از اينكه مردم ناراحت شدند، اذيت شديم. دوست داشتيم مردم را 
خوشحال كنيم، اما از اينكه سالم زندگي كرديم و براي انتخاب بازيكن در 
تيم ملي زد و بند نكرديم و مانع فساد شديم، خوشحالم. ما تاوان مبارزه با 
فساد را داديم. باز هم از مردم عذرخواهي مي كنم و اميدوارم واليبال ايران 
در ادامه مسير خود موفق باشد.« اظهارات بهروز عطايي جاي تأمل دارد. 
در روزهايي كه رئيس فدراسيون سرگرم مصاحبه با رسانه هاي مختلف 
است و تلاش مي كند اوضاع را آرام جلوه دهد، اظهارنظرهاي نزديك ترين 
افراد به تيم ملي عكس اين ادعا را ثابت مي كند. بحث بازيكن س��الاري، 
فشار زيادي روي سرمربي ايراني و همچنين اتفاقات امريكا كه عطايي 
سربسته از آن حرف زده، موضوعاتي است كه داورزني به عنوان رئيس 

فدراسيون بايد در مورد آنها شفاف سازي كند.

فدراس��يون فوتبال ايران به س��ؤالات كنفدراس��يون فوتبال آسيا 
پيرامون اتفاقات ديدار لغو شده سپاهان و الاتحاد پاسخ داد. به دنبال 
اظهارات مسئولان فدراسيون فوتبال براي توافق با همتايان خود در 
فوتبال عربستان، باشگاه سپاهان اميدوار است سرنوشت اين بازي با 
رأي انضباطي مشخص نشود و بازي در زمان ديگري برگزار شود. به 
گزارش ايسنا، در همين راستا نامه اي از سوي ای اف سی به فدراسيون 
فوتبال ارسال شده كه حاوي سؤالات محرمانه اي در مورد اتفاقات 
ورزشگاه نقش جهان پيش از بازي سپاهان و الاتحاد بود. فدراسيون 
فوتبال هم به اين س��ؤالات پاس��خ داده كه براي تصميم گيري در 

سرنوشت اين بازي تأثير بسياري خواهد داشت.

پاسخ فدراسيون فوتبال به ای اف سی

برنامه مسابقات معوقه هفته  پنجم ليگ برتر باشگاه هاي كشور به 
شرح زير اعلام شد: 

   هفته پنجم 
چهارشنبه ۲۲ آذر

صنعت نفت آبادان – گل گهر س��يرجان، س��اعت ۱۵- ورزشگاه 
تختي آبادان

پنج شنبه ۲3 آذر
پرسپوليس – استقلال، ساعت ۱۵- ورزشگاه آزادي تهران

س��پاهان اصفهان- فولاد خوزستان، س��اعت ۱7:30 -ورزشگاه 
نقش جهان اصفهان

 شمس آذر قزوين – نساجي مازندران،  ساعت ۱7:30- ورزشگاه 
سردار آزادگان قزوين

زمان دربي اعلام شد

تلاش براي كاهش بي تحركي مردم تهران

 تهاتر شهرداري 

براي ورزشگاه تختي سرانه 

ورزش تهران را كاهش نمي دهد

حسين اوجاقي در آستانه هفته تربيت بدني به تشريح برنامه هاي 

دنيا  حيدري
سازمان ورزش شهرداري براي اصحاب رسانه پرداخت: »رسالت هاي       خبر

اصلي ما ترويج ورزش اس��ت. ورزش حال مردم را خوب مي كند و 
س��لامت جس��ماني و رواني افراد جامعه را به دنبال دارد، اين يعني كاهش آسيب هاي اجتماعي و 
هزينه هاي درمان. در اين بين ورزش شهروندي يك چتر براي انواع ورزش هاست كه منجر به ايجاد 
انگيزه براي اقشار مختلف مي شود. به همين دليل سعي كرديم خدماتي كه ارائه مي دهيم به گونه اي 
باشد كه مردم را به ورزش كردن تشويق كند، خصوصاً كه در اين راستا مي توانيم استعداديابي هم 
كنيم، به طوري كه سال گذشته قهرمان يكي از دوهايي كه برگزار كرديم يك كودك كار بود، اما اين 
خدمات رساني به طرق مختلف انجام مي شود. براي نمونه سال گذشته با استفاده از زيرساخت ها و 
اماكن ورزشي، حدود ۱۵ ميليون س��انس از مجموعه هاي ورزش��ي به مردم به صورت تفريحي و 
آموزشي خدمات رساني كرديم. از سوي ديگر 6۹مجموعه ورزشي ما بعد از كرونا به دلايل مختلف 
بسته شده بود كه موفق به راه اندازي 62 مورد آن شديم و مشكلات هفت مورد ديگر نيز به زودي حل 
مي شود. برپايي ايستگاه ورزش صبحگاهي يا ورزش شهروندي در پارك ها و بوستان ها نيز از ديگر 
اقدامات انجام شده براي ورزش شهروندي است. در حال حركت به سمتي هستيم كه بتوانيم بحث 

فروش بليت ها و سانس ها را به صورت الكترونيكي فراهم كنيم.«
مديرعامل ورزش شهرداري اما با بيان اينكه سرانه ورزش تهران 2 مترمربع است ، آن را پايين تر از 
ميانگين سرانه جهاني خواند. با وجود اين در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه »جوان« مبني بر اينكه 
آيا گرفتن قسمتي از فضاي ورزشگاه تختي براي اتوبان سازي توسط شهرداري سرانه شهر را كم 
نمي كند و چرا سازمان ورزش شهرداري از اين پتانسيل استفاده نكرده است،  گفت: »اتوبان سازي 
نيز خدمت رساني به مردم است. مردم به خيابان و اتوبان هم براي رفتن به مكان های ورزشي نياز 
دارند و تهاتر شهرداري باعث كاهش سرانه ورزشي تهران نمي شود، بلكه باعث افزايش آن هم خواهد 
شد، چراكه شهرداري بابت فضايي كه از ورزشگاه تختي مي گيرد، فضاهايي را متقابلًا به ورزش مردم 

اختصاص مي دهد. ضمن اينكه اين زمين فضاي اطراف ورزشگاه است.«
قهرمان شهر از جمله برنامه هايي است كه به گفته اوجاقي، سازمان ورزش شهرداري تأكيد زيادي 
روي آن دارد: »قصد داريم با ايجاد يك فضاي رقابتي،  مردم را براي روي آوردن به ورزش تشويق 
كنيم. به همين دليل سعي در محله محور كردن ورزش شهروندي داريم و درصدد آن هستيم تا با 
ايجاد فضاي رقابتي بين محله ها، ضمن برگزاري مسابقات و دخيل كردن مردم به اين امر، باعث 

ايجاد حس غرورانگيز قهرماني در جوانان و نوجوانان شويم.«

مصائب الفتي براي تاريخ سازي در هانگژو

با وسايل 50 سال پيش مدال گرفتم
      چهره دارنده اولين مدال تاريخ ژيمناس��تيك ايران در بازي هاي آس��يايي از 
مشكلات متعدد اين رشته در راه موفقيت در هانگژو گفت. در شرايطي 
كه كسي انتظارش را نداشت و درست در روزهايي كه ژيمناستيك كشورمان اوضاعي بحراني را سپري 
مي كرد، مهدي الفتي در بازي هاي آسيايي خوش درخشيد. ملي پوش 22 ساله در فينال پرش خرك اين 
بازي ها با كسب امتياز 783/۱4روي سكوي نايب قهرماني آسيا ايستاد و لقب تاريخ ساز ژيمناستيك ايران 
را به خود اختصاص داد. اين نقره تاريخي در ش��رايطي به دست آمد كه تا آخرين روزهاي اعزام كاروان، 
بحث حضور يا عدم حضور ژيمناست هاي كشورمان در هانگژو مشخص نبود و لايسنس حضور آنها در 
آخرين لحظات صادر شد. الفتي در گفت وگو با ايرنا از چالش هاي زياد قبل از اعزامش به نوزدهمين  دوره 
بازي هاي آسيايي گفت: »اين مدال يك روزه به دس��ت نيامده، بلكه حاصل يك كار تيمي و چند سال 
تمرين مداوم است. كار راحتي براي اعزام به اين رقابت ها نداشتم، حتي فدراسيون درگير حاشيه هايي 
بود كه موجب شد لايسنس ورزشكاران در دقايق پاياني تأييد شود. مصمم به بازي هاي آسيايي رفتم و 
در رقابتي سخت با قهرمانان كره اي و ژاپني نشان نقره را كسب كردم. تا روزهاي پاياني از اعزام مطمئن 
نبوديم. همچنين كارشناسان كميته ملي المپيك نيز اولويتي براي اعزام ما نداشتند. آنها قبلًا اعلام كرده 
بودند ژيمناستيك شانس كسب مدال ندارد و بايد ورزشكاراني از رشته هاي ديگر را اعزام كنيم. اكنون با 
اين مدال ذهنيت نسبت به رشته پرمدال ژيمناستيك تغيير كرده است و بايد متناسب با ظرفيت هاي اين 
رشته المپيكي امكانات در اختيار ملي پوشان قرار بگيرد.« نايب قهرمان آسيا معتقد است اگر اعزام ها لغو 
نمي شد الان خيالش از بابت كسب سهميه بازي هاي المپيك راحت بود: »همه از شرايط و حاشيه هاي 
فدراسيون باخبر هستند و زهرا اينچه درگاهي در آخرين دقايق توانست لايسنس ما را بگيرد. در شش 
ماهه نخست سال چند رقابت مهم را به خاطر اين حاشيه ها از دست داديم. ملي پوشان ايران مي توانستند 
با اعزام به آن رقابت ها نتايج درخشاني كسب كنند. همزمان با بازي هاي آسيايي، مسابقات وردكاپ اين 
رشته در كشور بلژيك برگزار ش��د. من نتايج آن رقابت ها را ديدم و اگر ركورد هانگژو را در بلژيك ثبت 
مي كردم سهميه المپيكم قطعي بود. البته اعزام نشدن به بلژيك نمي تواند مانع كسب سهميه شود. من 
در ساير مسابقات جهاني و وردكاپ ها به دنبال كسب س��هميه المپيك 2024 پاريس هستم. وسايل و 
امكانات ژيمناستيك ايران در حد ۵0 سال پيش است و يك ست استاندارد وسايل ورزشي نداريم. من و 
ديگر ورزشكاران اعزامي به هانگژو با اين وسايل تمرين كرديم. اميدوارم يك سالن درست حسابي و يك 
ست استاندارد ورزش��ي براي ژيمناس��ت هاي ايراني تهيه شود. اين رش��ته در المپيك پرمدال  است و 

كشورهاي مختلف سرمايه گذاري بسيار خوبي روي ژيمناستيك انجام داده اند.«

خطري جدي از بيخ گوش پرسپوليس گذشت. 
هيئت مدي�ره سرخپوش�ان كه در ط�ول اين 
فصل منفعل نش�ان داده ب�ود، در پي مخالفت 
جدي با اس�تعفاي س�رمربي تا حدودي خيال 
ه�واداران تي�م را آس�وده ك�رد، هرچن�د كه 
داستان مشكلات اين تيم همچنان پابرجاست. 
وعده هاي پ��وچ و عق��د قرارداده��اي هنگفت با 
آپشن هاي بي منطق از س��وي مديرعاملي كه به 
گفته خود آه در بساط ندارد، كار دست پرسپوليس 
داد و چيزي نمانده بود داستان برانكو و كالدرون 
براي يحيي گل محمدي هم تكرار شود كه مخالفت 
اعضاي هيئت مديره باش��گاه با اس��تعفاي يحيي 

اوضاع را به طور موقت آرام كرد. 
   تصميم جدي

قهر و آشتي هاي يحيي گل محمدي آنقدر تكرار 
و تكرار ش��ده كه ديگر كمتر كسي است كه نداند 
اين حربه سرمربي پرس��پوليس براي رسيدن به 
خواسته هايش و تحت فش��ار قرار دادن مديريت 
باشگاه است. امسال اما يحيي رويه اي متفاوت را 
در پيش گرفته بود، شايد چون به وضوح مي ديد 
كه قانون سقف بودجه تا چه اندازه دست مديران 
باشگاه را در پوست گردو قرار داده است. براي او به 
عنوان سرمربي قانع كننده نبود كه مديريت باشگاه 
نتواند نفرات مدنظ��رش را جذب كند، اما حداقل 
مي دانست كه اين بار نه بهانه هاي صدمن يك غاز  
كه قانون دست درويش را بسته و اجازه نمي دهد 
آنطور كه مي خواهد در فصل نقل و انتقالات تاخت 
و تاز كند. ش��ايد به همين دليل بود كه سرمربي 
سرخپوش��ان برخلاف دو س��ال قبل به جاي قهر 
كردن هاي  پي درپي ترجيح داده بود مشكلات را 
به گوش مديريت برساند و چندين مرتبه نيز بابت 
مطالبات بازيكنان نوتيس هاي جدي به درويش 
داده ب��ود، اما بي توجهي مديرعامل پرس��پوليس 

به اخطارهاي  ج��دي يحيي س��رانجام او را بر آن 
داش��ت به طور جدي چمدان هايش را براي ترك 

پرسپوليس ببندد. 
   تنها عكس العمل به موقع

تصميم يحيي اين بار جدي تر از اين حرف ها بود 
كه بتوان آن را به قهر و آش��تي هاي هميشگي او 
تعبير كرد. ش��ايد به همين دليل هم بود كه بعد 
از رفتن يحيي از اي��ران، اعضاي هيئت مديره به 
شكلي دس��تپاچه از نوتيس هاي سرمربي اظهار 
بي اطلاعي كردند و درويش نيز مدعي ش��د كه 
همان روز اخطار يحي��ي را دريافت ك��رده بود. 
هرچند كه درويش بعد از سفر گل محمدي هم به 
جاي دلجويي از سرمربي تيم ترجيح داد از موضع 
قدرت س��خن بگويد و براي تبرئه خود توپ را به 
زمين نهادهاي نظارتي بيندازد، اما هيئت مديره 
دريافته بود كه عدم پادرمياني مي تواند ش��رايط 
سرخپوش��ان را پيچيده تر از آني كند كه هست، 
به همين دلي��ل هم صراحتاً با اس��تعفاي يحيي 
مخالفت كرد! اين شايد تنها عكس العمل به موقع 
هيئت مديره منفعلي بود كه از ابتداي فصل هيچ 
ردپايي از آن در اتفاقات رخ داده در پرسپوليس 

ديده نشده بود. 
    اخطارهايي كه جدي گرفته نشد

س��رمربي پرس��پوليس ش��ش مرتبه بابت عدم 
پرداخت مطالبات دو سال گذشته به باشگاه اخطار 
كتبي داده بود و همين كافي بود تا بسياري تصميم 
ناگهاني يحيي به ترك پرسپوليس و سفر بي مقدمه 
به دوبي را ناشي از مش��كلات مالي بخوانند. حال 
آنكه دلخوري يحيي از مديريت باشگاه تنها به عدم 
دريافت مطالبات خود و بازيكنان محدود نمي شد. 
برآورده نكردن انتظارات سرمربي تيم در فصل نقل 
و انتقالات يحيي را آزرده ك��رده بود، اما بي ترديد 
آنچه صبر او را لبريز ك��رد، جذب مهاجم خارجي 

بدون مش��ورت س��رمربی بود. اقدام غيرحرفه اي 
درويش اين تصور را ايجاد ك��رده بود كه در فصل 
نقل و انتقالات نه قوانين دست و پاگير فدراسيون، 
بلكه موارد ديگر مانع از برآورده شدن خواسته هاي 
سرمربي شده و بعد از بازي با گل گهر كه با بردي 
شيرين و همچنين دريافت كاپ سوپرجام همراه 
بود،  بهترين فرصت ب��راي يحيي بود تا تصميمي 
را كه گوشه ذهنش داش��ت عملي كند. تعطيلي 
ليگ به دليل حضور تيم مل��ي در تورنمنت اردن 
بهترين فرص��ت براي يحيي بود ك��ه بدون ضربه 
زدن به پرسپوليس اين تيم را ترك كند، اما شايد 
او تصورش را هم نمي كرد بازيكناني كه اين فصل 
همواره با صحبت هاي او لب به اعتراض باز نكردند، 
بعد از رفت��ن يحيي تصميم به اعتص��اب بگيرند. 
يحيي بارها طي اين فصل پ��اي درددل بازيكنان 
نشسته بود و هر بار در پي آرام كردن تيم به باشگاه 
بابت حل و فصل مش��كلاتي كه عمدت��اً هم مالي 

بودند، تذكر داده بود. 
   يحيي جايي نمي رود

يحيي كه قبل از س��فر به دوبي حاضر نش��ده بود 
در جلس��ه هيئت مديره باشگاه ش��ركت كند، در 
بازگشت دوباره به تمرين پرسپوليس تأكيد كرده 
بود تصميم او بستگي به اتفاقاتي دارد كه در جلسه 
هيئت مديره رخ مي دهد. هيئت مديره براي حضور 
او در جلسه صبح روز گذش��ته نيز دعوت به عمل 
آورده بود، اما يحيي با اين بهانه كه با ارس��ال نامه 
فسخ به باشگاه، سرمربي تيم نيست كه در جلسه 
هيئت مديره شركت كند از حضور در اين جلسه 
س��رباز زد. با وجود اين هيئت مديره با تصميم او 
مبني بر استعفا موافقت نكرد، خبري كه درويش، 
مديرعامل سرخپوشان نيز آن را تأييد كرد: »تمام 
اعضاي هيئت مديره متفق القول مخالفت خود را با 
نامه فسخ قرارداد يحيي اعلام و تأكيد كردند كه او 

همچنان مستحكم كارش را ادامه مي دهد.«
مديرعامل پرس��پوليس كه بي ترديد مقصر اصلي 
اتفاقات اخير است در پاس��خ به اين سؤال كه اگر 
يحيي با وجود مخالفت هيئت مديره همچنان بر 
مواضع خود پافشاري كند، تأكيد كرد: »نه، دست 
خودش نيس��ت. گل محمدي براي پرس��پوليس 

است. اينجا مي ماند و جايي هم نمي رود.«
   واقعيت محض

قهر و آش��تي هاي يحيي طي چند سال گذشته 
چنان نخ نما ش��ده بود كه صداي پيشكس��وتان 
تيم را هم درآورده بود. اين بار اما حق با سرمربي 
بود، حتي اگر باز هم راهي ك��ه در پيش گرفته و 
تصميمش به جدايي اشتباه بود. درويش مدعي 
است كه باشگاه براي پرداخت مطالبات بازيكنان 
به منابع مالي دسترس��ي نداشته است، اما سؤال 
اينجاس��ت كه چرا درويش با وجود جيب خالي 
قراردادهايي اين چنين س��نگين و با آپشن هايي 
بسته كه در هيچ منطقي نمي گنجد! حرف يحيي 
هم اين بار همين است؛ وعده هاي پوچ و توخالي! 
سرمربي سرخپوشان به درس��تي به اين مسئله 
اش��اره مي كند كه اگر آقايان جيب ش��ان خالي 
بود، چرا متعهد ش��دند و چني��ن قراردادهايي را 
بستند. در واقع ضعف فوتبال ايران همين مسئله 
اس��ت؛ اينكه آقايان ب��ه اصطلاح مدي��ر اقدام به 
عقد قراردادهايي كنند كه هيچ منطقي پش��ت 
آن نيس��ت، اما به قراردادهاي پراي��راد خود نيز 
پايبند نيستند و همين مس��ئله است كه همواره 
دردسرساز شده اس��ت. چرا بايد آپشن هايي در 
قراردادها گنجانده ش��ود كه باش��گاه پولي براي 
پرداخت آن ندارد، حال آنكه وقتي پاي قراردادي 
امضا مي شود، طبق قانون بايد به آن متعهد بود، 
حتي اگر آن قرارداد بر اث��ر بي تدبيري يك مدير 

بي هيچ منطقي بسته شده باشد.

دنيا  حيدري
      گزارش  یک

هيئت مديره اجازه جدايي به يحيي نداد

 بدرقه پاراوزنه برداران 
با حضور مادر شهيد
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